

Cornelio Sommaruga

Président du Comité international de la Croix-Rouge (1987 - 1999)

President of the International Committee of the Red Cross

(1987 - 1999)

Le président Cornelio Sommaruga quitte ses fonctions à la tête du Comité international de la Croix-Rouge à la fin de 1999. Membre du Comité depuis novembre 1986, M. Sommaruga est devenu président le 7 mai 1987, succédant à feu Alexandre Hay. À partir du 1^{er} janvier 2000, le CICR sera présidé par Jakob Kellenberger.

Cornelio Sommaruga est né à Rome en 1932. Citoyen suisse originaire de Lugano (Tessin), il a obtenu son doctorat en droit à l'Université de Zurich en 1957. Entré au service de la Confédération suisse en 1960, il a occupé jusqu'en 1973 différents postes diplomatiques au sein du Département fédéral des Affaires étrangères. Nommé sous-secrétaire général de l'AELE (Association européenne de libre échange) à Genève en 1973, il a rejoint trois ans plus tard l'Office fédéral des Affaires économiques extérieures à Berne. Successivement ambassadeur et délégué aux accords commerciaux, il est devenu, en 1984, secrétaire d'État aux affaires économiques extérieures. En 1986, l'Assemblée du Comité international de la Croix-Rouge l'a élu membre du CICR. M. Sommaruga a assumé la présidence du Comité du 7 mai 1987 au 31 décembre 1999, date à laquelle il quitte le CICR. Plusieurs universités ont honoré M. Sommaruga d'un doctorat *honoris causa*.

Le nouveau président Jakob Kellenberger, de nationalité suisse, est né en 1944. Il est docteur ès lettres de l'Université de Zurich. Sa carrière diplomatique au sein du Département fédéral des Affaires étrangères l'a notamment amené à diriger le Bureau de l'intégration, avec le titre d'ambassadeur. Secrétaire d'État depuis 1992, M. Kellenberger est entré au CICR en automne 1999. Il assumera la présidence du CICR à partir du 1^{er} janvier 2000.

COMITÉ INTERNATIONAL DE LA CROIX-ROUGE

President Cornelio Sommaruga retired from his position as head of the International Committee of the Red Cross at the end of 1999. Mr Sommaruga, who had been a member of the Committee since November 1986, became President on 7 May 1987, succeeding the late Alexandre Hay. The new President, Jakob Kellenberger, took office on 1 January 2000.

Cornelio Sommaruga was born in Rome in 1932. A Swiss citizen from Lugano (Ticino), he graduated with a doctorate in law from the University of Zurich in 1957, entered the service of the Swiss Confederation in 1960 and held various diplomatic posts within the Federal Department of Foreign Affairs until 1973, when he was appointed Deputy Secretary-General of the European Free Trade Association (EFTA) in Geneva. Three years later he joined the staff of the Swiss Federal Office for External Economic Affairs in Bern, where he served first as Ambassador, then as Delegate for Trade Agreements, before being appointed Secretary of State for External Economic Affairs in 1984. In 1986 the ICRC Assembly elected him a member of the Committee, which he presided over from 7 May 1987 to 31 December 1999. He has received honorary degrees from several universities.

The new President, Jakob Kellenberger, a Swiss citizen born in 1944, holds a Ph.D. from the University of Zurich. During his diplomatic career within the Federal Department of Foreign Affairs he headed the Integration Office, with the title of Ambassador. Mr Kellenberger, who has been Secretary of State since 1992, joined the ICRC in the autumn of 1999. He took over as President on 1 January 2000.

INTERNATIONAL COMMITTEE OF THE RED CROSS